
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2006. január 23-án 17.00 órai kezdettel 
megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Hajdu Gábor polgármester,  

 Révay István alpolgármester,  
 Virág Imréné,  
 Fábián Károly,  
 Kaszás Ferenc, 
 Kovács Lajos,  
 Lukács József, 
 Naszádi Ferenc,  
 Pálfalvi István 
 Ujváry Ferenc képviselők, 
 
Tanácskozási joggal: 
  
Garaj Dániel jegyző, 
Tarr János MSZP Bánréve, 
Elekes Péter FIDESZ elnök Bánréve. 
A  lakosság részéről 40 fő.  

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 10 képviselő jelen van. Az ülést megnyitotta.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Virág Imréné képviselő Asszonyt és Fábián Károly képviselő  Urat 
javasolta.  
Gyárfás Ildikó országgyűlési képviselő Asszony, a B-A-Z Megyei Közgyűlés Elnöke egyéb 
rendkívüli elfoglaltsága miatt nem tud részt venni a falugyűlésen. Kérte, adjam át üdvözletét 
mindenkinek. Az a kérése, hogy ha bárkinek kérdése lenne hozzá, akkor azt rajtam keresztül 
juttassa el hozzá, mindenkinek írásban fog válaszolni. 
 
Bánréve Község Képviselő-testülete 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv 
hitelesítőket, és az alábbi napirendet. 
 
Napirend: 
 

1. Közmeghallgatással egybekötött falugyűlés 
Előadó: polgármester 
 

2. Indítványok, javaslatok 
 
Napirend tárgyalása:  
 
1. napirendi pont: Közmeghallgatással egybekötött falugyűlés 
 
Hajdu Gábor József polgármester ismertette az előterjesztést, mely teljes terjedelemben jelen 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. Kérte a lakosság hozzászólásait. 
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Hozzászólások: 
 
Borsányi József: Köszöntök minden jelenlévőt. A temetővel kapcsolatosan szeretnék egy pár 
gondolatot elmondani, kérem hallgassák meg. A temetőben lévő élő fák halálra ítélése miatt 
szeretném elmondani véleményemet. Legalább mi ne károsítsuk a természetet, hiszen sajnos 
tudjuk, hogy az emberi kapzsiság, a piac és a haszonszerzés miatt a trópusi esőerdők fái is 
pusztításra vannak ítélve. Elvesszük az Isten által teremtett életet, de újat nem adunk helyette. 
Gondoltunk-e valaha is arra, hogy mennyi oxigént adnak a mi létfenntartásunkhoz azok a fák. 
Számtalanszor, amikor a temetőben a hőségben dolgozom, milyen jól esett leülnöm a fák 
árnyékában. Ha kivágjuk az árnyat adó fákat, akkor csak a forró beton és kő marad, s az fogad 
bennünket. A fák kivágásával számtalan madarat megfosztunk a nyugalmától, elvesszük az 
otthonát, ahová minden évben hazatér. Ezek a mi fáink, őseink szeretettel ültették. Hagyjuk 
őket élni amíg csak lehet. Van egy közel 100 éves fa is a temetőben, nevezetesen a szomorú 
fűz, mely ültetői akkor nem gondoltak arra, hogy ennyi idő elteltével életveszélyes lesz. Egy-
egy erős szél alkalmával nagy ágak törnek le róla. Azt sajnos már valóban ki kell vágni. Azon 
furcsa módon nincs jelzés, hogy vágásra kerül. Kérem, hogy védjük meg a természet kincseit, 
hiszen eljöhet az az idő, amikor örülni fogunk egy élő fűzfának, egy élő fűszálnak is. 
Szeretjük a fákat, mint Isten alkotását. Kérem, hogy lelkiismeretük szerint cselekedjenek a 
hallottakkal kapcsolatban.  
 
Hajdu Gábor: Köszönöm a hozzászólást. Egyetértek a hallottakkal. Véleményem szerint az itt 
ülők körülbelül 80%-ának van kérdése a fák kivágásának ügyével kapcsolatosan. Erről a 
dologról feltétlenül beszélni kell. Először is ne feledjük, hogy ez a temető az önkormányzat 
tulajdonában van, tehát ott bármilyen probléma, kár, vagy baleset történik, a felelősség a 
Képviselő-testületé. Szeretném elmondani, hogy már a Képviselő-testület körében is nagyon 
különbözőek voltak ezzel kapcsolatosan a vélemények. Jelenleg ott tart a dolog, hogy a fák 
kijelölésre kerültek, melyek vágásérettek, ajánlatokat kérünk arra vonatkozóan, hogy ki, 
mennyiért lenne hajlandó kivágni azokat. A fák kivágása mintegy fél millió forintba is 
belekerülhet az eddig kapott ajánlatok és a végzett felmérések szerint. Egyáltalán lesz-e 
vállalkozó aki elvállalja, mert nem is lesz egyszerű dolog a temetőben. Teljesen még nincs 
eldöntve. Ezzel a dologgal kapcsolatosan haszonszerzés, kapzsiság fel sem merült senkiben.  
A temetőben lévő fák ügyével kapcsolatosan a Józsi bácsié egy megközelítés, de kaptam 
olyan telefont is, mely szerint a telefonáló elmondta, hogy ő már utál Bánrévére jönni, utálja 
Bánrévét mert amikor ő évente egyszer eljön Halottak napján a szülei sírjához, akkor 
borzalmasan néz ki a sír a fák miatt. Mikor történik már valami az üggyel kapcsolatban. Neki 
a sírt újra políroztatni 40.000,-Ft-jába kerül, mert a fák tönkreteszik.  
A szomorú fűzzel kapcsolatosan sajnos az a helyzet, hogy már az alpinista sem mer 
vállalkozni rá, hogy felmenjen. Az már annyira veszélyes. Azonban azt mindenképpen ki kell 
vágni. Véleményem szerint a kijelölt fák a temetőben vágásérettek, addig kellene őket 
kivágni, amíg egyáltalán van rá mód, hiszen az öreg füzet is ki lehetett volna vágatni 5 évvel 
ezelőtt minden gond nélkül, most már gondot jelent az is, hogy egyáltalán milyen megoldás 
található rá. A kivágott, idős fák helyébe fiatal cserjéket kellene inkább ültetni. Én ezt a 
dolgot Önökkel meg is fogom szavaztatni. Ennek függvényében történik, majd bármilyen 
döntés, azonban a felelősség az itt nálunk fog maradni, a miént lesz. Mindenképpen a testi 
épség megóvását kellene előtérbe helyezni.  
Ejtsünk szót a Baross Gábor utcai fákkal kapcsolatosan is. Azok már mind vágásérettek. Az 
ott lakók egy megkereséssel fordultak hozzánk a fák kivágását kérve. A kastélykertből 
kivágásra került fáknak például nem volt már közepe, csak a kérgük volt kívülről.  
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Borsányi József: A Simon doktor Úr örökösei, akkor sem szólnak, ha esetleg a sírban kárt 
okoz a fa.  
 
Hajdu Gábor: Hangsúlyozni szeretném még nem született konkrét döntés ezzel kapcsolatosan. 
Ajánlatokat kértünk. Véleményem szerint inkább új fákat kellene ültetni a vágásérett fák 
helyébe, hogy semmilyen probléma ne adódjon. 
 
Lugosi Ervinné: A férjem sírjánál található egy diófa. Az még egyáltalán nem öreg. Az csak 
évente egyszer hullajtja a lombját és azt én feltakarítom. Legfeljebb akkor hull róla le a levél, 
ha verik róla le a diót, mert ilyenre is volt már példa. A gyökere sem bánt semmit. Azon az 
oldalon csak az az egy fa van. Szeretném megkérdezni, hogy azt miért kell kivágni? Nagyon 
sajnálnám. 
 
Urbánné Varga Ibolya: A temetői fákon lakó, oda visszajáró védett madarak ügyében 
szeretnék szólni. Most már nagyon sok szép, védett madár fészkel ott, sok új faj jelent meg, 
jár ide vissza a lakóhelyére. Én 25 éve itt lakom, madárbarát kertet alakítottam ki. Amikor 
ideköltöztem, akkor Bánréve olyan volt mint egy zöld liget. Mostanra sajnos ez a helyzet 
nagyon megváltozott, s a kivágott fák helyére nem kerülnek újak ültetésre. A házunk előtt 
található két nagyon szép, nagy platán fa, melyek félig a mi udvarunkon, félig az 
önkormányzat területén találhatóak. Azok is csak azóta betegek, amióta a gázosok kiásták a 
gyökere mellett, bár ott nem is volt szükség a gázra. A platán például egy védett fa. 
Lombhullás idején évek óta én takarítom a környezetét, bár az idén köszönet Gézának a 
segítségéért, hogy elvitte a lehullatott lombot, mert én el szoktan égetni, bármennyire is nem 
tetszik sokaknak. A kivágott, veszélyes fák helyett mindenképpen újakat kellene ültetni, nem 
látok semmilyen törekvést erre. Minőségi fákat kellene ültetni a kivágottak helyébe, a tuja 
soha nem fogja azt a szerepet betölteni, soha nem fog árnyékot adni, soha nem fészkel majd rá 
a sok gyönyörű madár, és soha nem fognak visszajönni rá fészkükre.  
 
Hajdu Gábor: Maximálisan egyetértek az elmondottakkal. Itt kell megemlítenünk a MÁV 
telepen uralkodó állapotokat, az ott lévő fákat. Az a vasút tulajdona. Az ott található fákat a 
vasút ki fogja vágatni, és biztos, hogy nem fog helyette ültetni. Az egész MÁV telep dolgát jó 
lenne már intézni, hiszen ott irdatlan állapotok uralkodnak, s addig, amíg a tulajdonjog nem 
rendeződik a vasúttal, nem tudunk semmit csinálni.  
A temetőbel lévő diófával kapcsolatosan azt szeretném mondani, hogy nem való oda. Ha az 
megnő, sok sír veszélybe kerülhet. Oda véleményem szerint örökzöldet kellene ültetni. Nem 
beszélve arról, hogy egy sírhelyet elfoglal, s tudjuk, hogy sajnos nem sok helyünk van már 
ami megvásárolható, így ezt is figyelembe kell venni. Nem engedhetünk meg magunknak 
olyan luxust, úgymond, hogy egy sírhelyet elfoglaljon egy fa. 
 
Lugosi Ervinné: Ott a férjem sírja mellett, édesapámtól tudom, hogy van sír, a névtelen katona 
sírja. Sajnos mostanában valakik a szemetet már odahordják. Ott más sírt az a fa biztos, hogy 
nem bánt. 
 
Hajdu Gábor: Igen, ott valóban a névtelen katona sírja található, de arra engedélyezni fogunk 
rátemettetni. Az új temető a község rendezési tervében a határbisztróval szemben található 
üres rész. Azzal is kalkulálni kell, hogy ezt a temetőt kinőttük, néhány év múlva megnyitásra 
kell, hogy kerüljön az új temető, ezt pedig be kell majd zárni.  
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Elekes Péter: Az a rész ott fenn állami terület? 
 
Hajdu Gábor: Nem, az jelenleg magánterület, de azt mi ki fogjuk sajátítani. Amíg lehet, 
reményeink szerint mintegy 20 évig még nem kell az új temetőt megnyitni. 
 
Györkefalvi Imréné: Mindenekelőtt azt szeretném elmondani, hogy elismerem a Képviselő-
testület munkáját, a továbbiakra is jó munkát kívánok. A Baross Gábor utcából mi kértük, 
hogy az ott található fákat vágják ki, mert a termés miatt ott szenvedés meglenni. Nyáron 
olyan, mintha hullna a hó. Sajnálom őket, de nincs mit tenni. A temetői fákkal kapcsolatosan 
az a véleményem, hogy a korhadt fákat ki kell vágni, hiszen a felelősséget senki nem fogja 
felvállalni, történjen bármi. Azoknak kell felvállalni ezt, akik ennek tisztében vannak.  
Nem tudom, hogy a Barosss Gábor utcánál a vasút melletti részen a fű kaszálása ki feladata 
lenne. Régen, emlékszem még veszekedés is volt, hogy ki kaszálja le, jelenleg nincs kaszálva, 
most senki sem akarja. Nem kezelik rendesen, egy része a vasúté, másik része az 
önkormányzaté? Szeretném kérni, hogy Jegyző Úr pontosan nézzen utána, hogy ki tulajdona, 
kinek a kötelessége lenne azt rendben tartani.  
A másik amiről szót szeretnék ejteni, az a sorompónál a járda. Ott soha nincs eltakarítva a hó. 
Bokáig ér a latyak. Az ott a senki földje. Szeretném megkérdezni, hogy kié, kinek a feladata 
lenne az, hogy ott is tisztességes körülmények legyenek.  
Szeretnék arról is szólni, hogy a szennyvíz elvezetést meg kellene oldani, hiszen annyira 
telített a talaj, hogy többször kell szippantatni, mint amennyi vizet elhasználunk, hiszen 
állandóan megtelik talajvízzel.  
A névtelen utcán is megoldást kellene találni, hogy normálisan lehessen közlekedni, legalább 
salakkal kellene felszórni az utcát. Jó lenne, ha az is megjavításra kerülne. 
 
Horváth Attila: A Képviselő-testületben vezető beosztású vasutasok is vannak, nekik tudniuk 
kellene, hogy ki tulajdona az említett terület. 
 
Garaj Dániel: A MÁV teleppel felmerült dolgokkal kapcsolatosan azt szeretném elmondani, 
hogy addig nem tudunk lépni semmiben, amíg a tulajdonjog nincs rendezve. Már 5 éve 
foglalkozunk ezzel a dologgal, jelenleg a Gazdasági Minisztériumban van, és áll az ügy. 
A Baross Gábor utcánál - ahol a szélső vágányok már nincsenek is használva a vasút által – a 
kaszálás a mi kötelességünk, az a rész az önkormányzat tulajdona. A fű kaszálást a közhasznú 
foglalkoztatottak végzik, jövőre nagyobb figyelmet fogunk fordítani a szóban forgó területre. 
A sorompónál, tulajdonképpen a két sorompó közötti terület a MÁV tulajdona. Valamilyen 
megoldást mindenképpen keresni fogunk a probléma megoldására.  
A Névtelen úton a kátyú problémák megoldásra kerültek kővel. Ott egyébként járda is van, 
lehet közlekedni. A hó eltakarítása a tulajdonos kötelessége lenne a saját portája előtt. Arra is 
szeretném felhívni a figyelmet, hogy a gyalogosok legyenek szívesek a járdát használni a 
közlekedésre, hiszen az úton eléggé veszélyes. 
A temetői fákkal, valamint egyéb fákkal kapcsolatosan el szeretném mondani, hogy ebben a 
dologban véleményem szerint igazságosan dönteni nem lehet, azonban a felelősség a miénk. 
Meg lehet szavaztatni, de bármilyen felelősség nélkül felteheti bárki a kezét, a felelősség 
akkor is nálunk marad. A vágásérett fákat mindenképpen ki kell vágni, a Baross Gábor utcai 
fáknál egyértelműen ki kell őket vágni. A kivágásra került fák helyett, megoldást  kell találni 
a pótlásukra. 
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Elekes Péter: Szeretettel üdvözlöm a jelenlévőket. Hallhattuk a beszámolóban, hogy milyen 
sok Képviselő-testületi határozat született. Ezzel kapcsolatosan szeretném megkérdezni, hogy 
mennyiről került tájékoztatásra a lakosság? 
Az orvosi lakás akadálymentesítésére 20 millió forint van tervezve? 
A másik, amit meg szeretnék kérdezni az, hogy úgy értesültem, hogy az régi polgármesteri 
hivatal épülete értékesítésre kerül. Szeretném megkérdezni, hogy milyen összegre van 
hirdetve, van-e egyáltalán, értékbecslés történt-e, vagy ez is úgy történik majd ahogy a többi 
eladás, mint például a Mentőállomás eladásának ügye is? 
A művelődési ház eladásra került 4,5 millió forintért. Történt-e értékbecslés annak idején? 
 
Hajdu Gábor: Kezdeném a Mentőállomás eladásának ügyével. Az az épület az OMSZ-é volt. 
Már nagyon leromlott állapotban, elhagyatottam állt ott. Nekünk az volt az érdekünk, hogy 
vállalkozót próbáljunk hozni a településre. A vállalkozó azt mondta, hogy amennyiben a 
segítségére tudunk lenni a megvásárlás ügyében, úgy itt indítja vállalkozását. Mi annyit 
tudtunk tenni, hogy megkerestük az OMSZ-ot. Azt mondták, hogy magánembernek 
semmiképp nem tudják eladni az épületet és a területet, mindenképpen olyan megoldás 
kellene, hogy az önkormányzat tulajdonába kerüljön, majd ezután mi értékesítsük a 
vállalkozónak. Abba beleegyeztek, hiszen az a terület és épület akkor már nagyon leromlott 
állapotban volt, hogy amíg le nem zajlik a dolog, addig a vállalkozó nyugodtan kezdje el 
alakítani az ingatlant a saját igényei szerint. Végül a Hetex Kft. tulajdonába azon a leromlott 
állapotban lévő áron került, ahogy az önkormányzat az OMSZ-tól megvette. Abba az 
állapotba, ahogyan indult a vállalkozás, már a vállalkozó hozta magának. Hivatalos 
állapotfelmérés, értékbecslés történt amikor indult az ügy, és nem mi csináltattuk, hanem az 
OMSZ. Abban az időben Kurecskó néni már sokszor kért segítséget abban, hogy nagyon fél 
ott lakni a volt Mentőállomás területén, valamilyen megoldás szülessen. Így ez a probléma is 
megoldást nyert. A település szempontjából mindenképpen hasznos, hogy ez a vállalkozó itt 
végzi tevékenységét Bánrévén. Iparűzési adó, és munkahely teremtés szempontjából is.  
A Művelődési házzal kapcsolatosan tájékoztatásképpen szeretném elmondani, hogy az ezt 
megelőző években már azon gondolkodtunk, hogy lebontassuk, hiszen évekig hirdettük, nem 
érdeklődött senki. Állapota folyamatosan romlott, úgy gondoltuk inkább alakítsunk ki rajta 
két házhelyet. Értékbecslés természetesen készült. Többért sikerült értékesítenünk, mint 
amennyire az értékbecslése történt.  
Amennyiben nyertes pályázatunk lenne, úgy a védőnői helyiséget az orvosi lakásba kívánjuk 
áthelyezni. A lakás átépítésre kerül, ott kerül kialakításra az anya-és gyermekvédelem. A 
teljes felújítást tervezzük, az akadálymentesítés is megtörténne.. Ott lenne biztosítva a 
fiókgyógyszertárnak is egy helyiség. Ennek keretében egyben az orvosi rendelőn is cserélve 
lenne a tető. Amennyiben nem nyerjük meg a teljes összeget, úgy a rendelőn a tető nem kerül 
átépítésre. 
A régi hivatal értékesítésével kapcsolatosan szeretném tájékoztatni Önöket, hogy értékbecslés 
természetesen történt. Jelenleg nincs jelentkező rá. Az egész ingatlant egyben szeretnénk 
értékesíteni, mindenképpen át kellene költöztetni először az úgynevezett GAMESZ részt 
onnan. Az elkészült értékbecslés alapján, annyiért nem lehet eladni azt az épületet. Az az 
épület, bárki megnézheti, nagyon rossz állapotban van. A házasságkötő terem általunk, a mi 
közhasznúsaink által lett annyira rendbetéve, hogy ott legalább egy tárgyalásra, vagy egy 
házasságkötésre le lehessen ülni. Az én irodám is csak azért került felújításra, mert beszakadt 
a padló, és egy óriási gödör tátongott. Az természetesen emeli az ingatlan értékét, ami 
beleinvesztálásra került. Amennyiben valaki társasházakat szeretne belőle kialakítani, úgy 
meg kell nézni, el kell gondolkodni rajta, hogy milyen megoldás lehetséges.  
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Kalkulálni kell, hogy amíg kialakításra kerülne belőle értékesíthető társasház, úgy még 
mennyit kellene ráfordítani, s úgy mennyit ér meg beleinvesztálni, magába az épület 
megvásárlásába.  
Hangsúlyozni szeretném, hogy áron alul semmit nem adunk el. Akinek van javaslata a régi 
hivatal értékesítésével kapcsolatosan, úgy az kérem mondja el.  
 
Rácz Róbert: A beszámolóban elhangzott, hogy a sportöltözőben felújítási munkákat 
végeztek. Azt szeretném megkérdezni, hogy milyen felújítás történt? 
 
Hajdu Gábor: A tetőbeázás került megszüntetésre, a cserepek átrakásra kerültek, hogy ne 
ázzon be. Sajnálatos módon úgymond boszniai állapotokat hagytak ott. Pályázatot kívánunk 
beadni az öltöző tényleges felújítására. Önerőből képtelenség lenne megoldani. A tavalyi 
évben beadott pályázatunk sajnálatos módon nem volt nyertes pályázat. Jelenleg tehát az 
állagmegóvásra fordítottuk a hangsúlyt, hogy legalább tovább ne romoljon a helyzet, valamint 
kifizettük a hátralékos közüzemi számlákat. Így tehermetes lett. Sajnálatos módon a 
megmaradt felszerelés is nagyon szedett-vedett. Itt is szeretném hansúlyozni, hogy a 
szervezetek támogatására adott összeggel minden támogatottnak el kell tudnia számolni, 
hiszen állami pénz. A támogatást minden esetben arra kell fordítani amire adjuk.  
 
Horváth Attila: Tisztelt Falugyűlés! A régi iskolából származó bontott anyagokat be lehetett 
volna építeni a sportöltözőbe. Ha csak ott áll, úgy az tönkre fog menni, az épület állagát meg 
kellene óvni.  
Szeretnék tájékoztatást kapni arról, hogy mely szervezetek támogatottak a testület részéről, 
milyen mértékű támogatásban részesülnek, mi alapján kerülnek kiválasztásra. Úgy tudom, van 
olyan támogatott szervezet is, amelynek csak a 10%-a bánrévei.  
A bánrévei fiatalok nevében szeretnék szólni. Többen megkeresnek, hogy szeretnének 
sportolni, de nincs rá lehetőségük. Sajnálatos dolog az is ami a konditeremmel történt. Nem 
hiszem, hogy ne lehetne megoldást találni arra, hogy a fűtés megoldott legyen abban a 
helyiségben. Véleményem szerint a tornaterem használati díja nagyon magas. Lehetőséget 
kellene adni a helyi fiataloknak arra, hogy ne ilyen magas díj ellenében használhassák a 
termet. Amikor tényleg komolyan volt kezelve a sport a településen, az tényleg összetartotta a 
falut. Úgy gondolom, hogy ezekkel a dolgokkal is foglalkozni kellene.  
 
Hajdu Gábor: A tetővel kapcsolatosan szeretném elmondani, hogy annyi bontott anyag van 
tartalékolva, ami oda kellhet. Azonban pályázni szeretnénk az öltöző felújítására, pályázatnál 
bontott anyag azonban nem használható, nem építhető be. 
Támogatott szervezeteink a Vöröskereszt, mintegy 30-60 ezer forint közötti támogatást kap. A 
Polgárőrség, melynek 14 fő tagja van jelenleg, a Határőrséggel és a Rendőrséggel kötött 
megállapodás alapján végzi tevékenységét a településen. Fizetés a polgárőröknél nincs. 
Mintegy 100 ezer forint támogatást kap, melyet továbbképzésekre, oktatásokra, eszközre, 
telefonkártyára, felszerelésre, stb. fordítunk. Támogatott továbbá a VTBK, mely szervezet 30-
50 ezer forint közötti összeg támogatást kap. Tudjuk, hogy nem 100%-ban bánréveiek 
alkotják, azonban úgy gondolom, hogy amennyi támogatást az önkormányzat a szervezetnek 
megad, azt ők vissza is adják a településnek. Túrát szerveztek az óvodásoknak, erdei iskolát a 
gyerekeknek, különböző kirándulásokat. Alpolgármeseter Úr az elnök, ő majd részletesebben 
tud erről szólni. Támogatjuk egy minimális összeggel a két egyházat. Amióta ténylegesen 
támogatásnak nevezhető, nem csak 4-5 ezer forint támogatást kapnak, azóta mivel egy alap 
összeggel támogatásra kerülnek részünkről, így más helyről is jobban kapnak támogatást. 



- 7 - 
 
Van lehetőségük a különböző felújításokra. A Mozgáskorlátozottak Ózdi Egyesülete is 
támogatásban részesül, ennek mértéke is mintegy 30-60 ezer forint körül mozog. Támogatást 
adtunk még kórházi műszer beszerzésre, hiszen Ózd támogatja egy nagyobb összeggel, de 
sokat jelent, hogy még 20 kistelepülés is ad egy kisebb összeget. Támogatásra kerül az ózdi 
Tűzoltóság is egy minimális összeggel, valamint a Kistérségi Társulásról sem szabad 
megfeledkeznünk. A MÁV-val jó a kapcsolatunk. A magasperon építést 2 millió forinttal 
támogattuk, így megvalósulhatott a 60 milliós beruházás, mert az önkormányzat részéről ezzel 
a minimális összeggel megfinanszírozásra került. Vannak még egyedi esetek, például az 
elmúlt évben egy holland úriember, aki doktor, biciklivel járt településről településre, adott 
egy kisebb műsort, a beteg gyerekeknek gyűjt. Ez 10 ezer forint támogatást jelentett. Ha 
összeszámoljuk, hogy a felsorolt támogatott szervezeteink mennyi támogatásban részesülnek, 
s megnézzük, hogy ezt megelőzően, amíg az a sajnálatos eset be nem következett,  a BLSC 
mennyi támogatást, s póttámogatást kapott, ami mintegy 1,5 millió forintot tett ki, akkor látni 
kell, hogy az egymaga sokkal több volt, mint a többi szervezeté együttvéve. 
A konditeremmel kapcsolatosan el szeretném mondani, hogy látni kell, ez nem önkormányzati 
feladat. Az önkormányzatnak megvannak a kötelező feladatai, mint pl. az intézmények 
működtetése, stb. ezekre kell fektetni a hangsúlyt. Az iskola igazgatója hatáskörébe lett utalva 
a dolog. Jelenleg nem volt más lehetőség az elhelyezésre, amikor a kultúr eladásra került. A 
fűtés megoldására jelenleg nem találtunk más megoldást, mint hogy helyileg a konditermet 
használók oldják meg valamilyen módon. Azt is figyelembe kell venni, hogy úgy lehetne ezt 
komolyan csinálni, ha megfelelően le lennének fektetve a szabályok, hiszen így ez nem a 
legmegfelelőbben működik. Veszélyes, s akkor a felelősséget is fel kell vállalnia valakinek 
érte. Amikor kedvezményesen volt lehetőség kondigép vásárlására, akkor látni kell, a 
Képviselő-testület megadta a lehetőséget, adtunk támogatást.  
 
Horváth Attila: Ez a konditerem a régi helyén már mintegy öt éve működött, akkor nem 
jelentett gondot, hogy nem biztonságos, és hogy nincs szabályszerűen lefektetve? 
 
Hajdu Gábor: A konvektorokat például ott is cserélni kellett, ha megnézzük akkor is deficites 
volt a működtetése.  
 
Horváth Attila: Ha az előírásokat nézzük, akkor Uniós előírás az is, hogy a gyermekeknek 
testnevelés óra után lehetőséget kellene adni a megfelelő tisztálkodásra. Egy komoly, 
előírásoknak megfelelő konditerem beindítása rengeteg pénzbe kerül, erre egy ilyen kis 
településen nincs lehetőség. A fiataloknak meg kellene adni a lehetőséget a sportolásra. Csak 
a fűtést kellen megoldani valamilyen módon, a többit ők megcsinálnák maguknak.  
 
Révay István: Köszöntök minden jelenlévőt. Mindenekelőtt köszönetet szeretnék mondani 
Györkefalvi Imrénének a testület munkájának pozitív megítéléséért. Szeretném megköszönni 
a negatív értékeléseket is, hiszen ebből tudunk tanulni, a még jobb munkavégzés érdekében. 
Elsősorban azt kell látni, hogy a MÁV dolgozók végzik feladataikat, nekünk elsősorban arra 
kell figyelni, hogy a munkavégzés rendben történjen. Itt szeretném megemlíteni, hogy a MÁV 
állomáson is kivágásra kerülnek majd a gesztenyefák, ugyanis már balesetveszélyesek.  
A Vasutas Természetjáró Baráti Kör 1996-ban alakult meg 6 fővel, jelenleg 51 fő tagunk van. 
Ebből valóban csak 20 fő ténylegesen bánrévei lakos. 1997-ben Cégbíróságnál bejegyzett 
közhasznú szervezet, ami nem kevés kötelezettséget is ró ránk. Az elmúlt évben 800 ezer 
forint volt a költségvetésünk. Jelentős összeget kaputnk az SZJA-ból felajánlott 1%-ból is, 
ami mintegy 400 ezer forint volt, pályázati pénzt is sikerült nyernünk 210 ezer forintot.  
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50 ezer forint támogatást kaptunk az önkormányzattól, amit köszönünk, de a működési 
költségeinket és különböző más bevételeinket nézve azt hiszem nem számottevő összeg, s 
mint már hallható volt szervezünk különböző programokat szervez a bánrévei gyermekek 
részére. Megpróbáljuk visszaadni a településnek a kapott támogatást. Meg szeretném említeni, 
hogy az országos bajnokságon II. helyezést értünk el, amire nagyon büszkék vagyunk.  
A sporttal kapcsolatosan úgy gondolom, hogy mindannyiunk nevében ígérhetem, hogy ha 
valaki komolyan felvállalja és kézbeveszi a sportot, akkor a testület a támogatást minden 
esetben meg fogja adni. Akár a foci, akár a konditerem támogatott lesz, csak megfelelő 
keretek között kell működnie, megfelelően leszabályozva.  
A fák ügyével kapcsolatosan annyit szeretnék megkérdezni, hogy karácsony előtt hány 
fenyőfa került kivágásra, ellopásra a házak elől, a kertekből? 
 
Horváth Attila: Azt szeretnénk, ha a fiatalok lehetőséget kapnának a sportolásra. Az erkölcsi 
támogatás is sokat számítana.  
 
Virág Imréné: Mi az akadálya annak, hogy összefogjatok, és komolyan, szervezett formában 
csináljátok a sportot? Miért nem veszed te a kezedbe Attila, hiszen annyira tájékozott vagy 
ezen a téren. 
 
Horváth Attila: Ez nem ilyen egyszerű dolog. Jól végig kell gondolni. Gondolkozom rajta, 
hogy elvállaljam-e.  
 
Virág Imréné: Szervezzék meg saját maguknak, mi biztosan támogatni fogjuk. Én személy 
szerin pártoló tag vagyok. Nekünk is az lenne a célunk, hogy működjenek ezek a dolgok is.  
 
Lukács József: A falu sajnos teljesen le van ülve sport terén. A fiatalok most is szeretnének 
sportolni, focizni. Nem elég erről a dologról csak beszélni, de tenni, tenni kell! Ha valaki 
felvállalja, hogy komolyan csinálja, én biztosan maximálisan segíteni fogom. Most Bánrévén 
megalakítottuk. az öreg fiúk csapatát. Igaz, hogy nagyon sok bajjal jár, sok a teendő vele, de 
mégis megcsináltuk, és csinálni kívánjuk. Szeretném, ha nyilvánosságra kerülne, hogy mi 
történt a BLSC-vel, ha nyilvánosságra kerülne, hogy kik a felelősek érte.  
 
Hajdu Gábor: Az elhangzottak egy része nem önkormányzati feladat. A kötelező feladatainkra 
kell fektetni a fő hangsúlyt. A terem bérleti díj ennyibe kerül, hiszen a használat során 
felmerülő költségeket nekünk kell állni. A sport is fontos, de nem az önkormányzat feladata 
működtetni azt. A támogatást meg fogjuk adni, amennyiben szervezett formában működni 
kíván a sportegyesület.  
Szeretném felhívni a figyelmet, hogy a választások kapcsán egy nehéz időszak előtt állunk. 
Azt szeretném, ha hazugságok nem terjesztődnének. Nem lenne jó, ha hazug, alaptalan 
vádaskodások kezdődnének. Nem vagyok egyetlen pártnak sem elkötelezve. Mi szolgálatot 
teljesítünk a falu érdekében. Nekünk Bánréve a cél, mi Bánréve érdekeit képviseljük. 
 
Ribárszki Anna: Nem lennének felesleges pletykák, amennyiben ténylegesen tájékoztatást 
kapnának a falu lakói a munkáról. A hivatal honlapjára, úgy gondolom felkerülhetnének a 
főbb hírek, sőt a testületi jegyzőkönyvek is szerepelhetnének, így az férne hozzá, aki akarna. 
Az Internet lehetőséget adna, a téves hírek megcáfolására, megelőzésére.  
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Hajdu Gábor: Erre nekünk jelenleg nincs lehetőségünk. Sem emberi kapacitás nincs arra, 
hogy valaki ezt csinálja, sem a technikai feltételek nem adottak még. Ez még a jövő zenéje. 
Minden testületi ülés nyilvános. Amennyiben nincs valakinek ideje végig ülni az üléseket, 
úgy minden jegyzőkönyv megtekinthető a könyvtárban. Ha valaki tájékozódni akar, akkor 
meg tudja ezt tenni, hozzá tud férni a hiteles, valós információkhoz. A Bánrévei Hírnököt is 
azért hoztuk életre, hogy tájékoztatást kapjanak a lakosok. 
 
Ribárszki Anna: Az újságban kapott tájékoztatások nagyon érintőlegesek, és nem 
rendszeresek. Az Internet részemről egy felvetés volt, és véleményem szerint jól működne. A 
könyvtárban például amikor én ráérek, soha nincs ott Mariann, így nincs lehetőségem, hogy 
meg tudjam nézni a jegyzőkönyveket. Amennyiben nincs megfelelő rendszeres tájékoztatás, 
úgy marad a pletyka.  
 
Elekes Péter: Korábban is javasoltam már - építő jelleggel -, hogy a testületi üléseket fel 
lehetne venni videóra és le lehetne közölni a FaluTV-ben. 
 
Hajdu Gábor: Egyetértek. 
 
Pálfalvi Iván: Én a Rozsnyói úton lakom. Szeretném megkérdezni, hogy ott a vízelvezető árok 
karbantartása önkormányzati feladat-e? 
 
Hajdu Gábor: Igen. 
 
Pálfalvi Iván: Akkor valamit csinálni is kellene vele, mert nagyon rossz állapotok uralkodnak, 
már nagyon régen. A pályán, az árkokban és átereszekben. Ha szükséges tanácsot is tudok 
adni. Ha már kész lenne, akkor is késő lenne. 
 
Hajdu Gábor: A mi feladatunk, valamint a lakóké is. Nagyobb figyelmet kellene rá fordítani, 
hogy ne tömjék be szeméttel, ne duguljon el. A közút mellett, pedig az ő feladatuk. Meg 
fogjuk vizsgálni a dolgot, és megoldást keresünk a probléma megoldására.  
 
Németi Kálmán: Nagyon sok kapubejárat előtt nincs járda, és nincs bejáró sem, így nagyon 
nagy a sár.  
 
Tóth József: Tisztelt jelenlévők! Nekem két kérdésem lenne. Az első az, hogy hallhattuk, a 
Kossuth Lajos utcai járda felújítás 10 millió forintba fog kerülni. Mi alapján lett eldöntve, 
hogy a páros oldal kerül felújításra. Talán pénzfeldobással, vagy hogyan? 
A másik az, hogy 20 millió forintba fog kerülni a védőnői helyiség áthelyezése. Egyáltalán 
miért van erre szükség. Miért nem inkább az orvosi rendelőt nagyobbítják meg, hiszen az 
valóban szükséges lenne.  
 
Hajdu Gábor: A Kossuth Lajos utcai járda páros oldalának is csak egy része kerül most 
felújításra, terveink szerint a Március 15. utcától a hivatal előtti buszmegállóig. Semmilyen 
különösebb oka nincs, hogy a páros oldal egy részére esett most a választás. Ez lesz az első 
ütem, a későbbiekben természetesen szeretnénk tovább folytatni. Megítélésem szerint még ez 
is sok, amennyiben nem sikerül a teljes összeget megnyerni, úgy valószínű, hogy egy kisebb 
rész kerül csak majd I. ütemben felújításra. Mindenképpen el kell kezdeni.  
 



- 10 - 
 
A többi helyen a rossz járdalapok cseréje, a hibák kijavítása folyamatosan fog történni, mint 
ezt megelőzően is.  
A védőnői helyiség támogatott pályázat, az orvosi rendelő, vagy gyógyszertár nem támogatott 
megyeileg, tehát csak erre tudunk pályázni. Mint már ezt megelőzően is elmondtam, a volt 
szolgálati lakásba kerül átköltöztetésre a védőnői helyiség, annak jelenlegi helyére költözik át 
a műhely, ott lesznek a garázsok.  
Tájékoztatásképpen el szeretném mondani a Tisztelt Jelenlévőknek, hogy megalakult 
Bánrévén az Idősek Klubja. Működésükhöz sok sikert kívánunk. 
 
Több indítvány javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 
 

K.m.f. 
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